
Programové prohlášení Rady obce Česká Ves  
na volební období 2010-2014 a průběžné plnění v roce 

2011 
 

- Barevně odlišeno plnění v letech 2011-2014 

 
I. Úvod  

 

Zástupci politických stran a sdružení, kteří tvoří Radu obce ve volebním období 

2010-2014, se dohodli na společných základních programových prioritách 

k zajištění dalšího rozvoje obce a jeho udržitelnosti s cílem zvyšování kvality 

života občanů.   

 

Programové prohlášení klade důraz na: 

- odpovědnost vycházející z reálných finančních možností obce,  

- přednostní plnění základních povinností a funkcí obce,  

- pokračování ve smysluplných započatých nebo připravených záměrech 

a projektech, 

- přípravu nových investičních záměrů, 

- komunikaci a spolupráci s ostatními složkami a představiteli komunální 

politiky na všech úrovních. 

 

 
II. Rozvoj obce  

 
V rámci rozvoje obce budeme prosazovat tyto priority: 

 
o realizace revitalizace okolí kostela dle schváleného záměru, 

- splněno 1.10.2011 

o tvorba nového územního plánu, 

-je vypsání výběrové řízení, 30.11. 2011 bude znám nový zpracovatel. Dokončení je 

nutno do roku 2015. 

-vybrán tvůrce, momentálně probíhá zadání. Zahrnuty byly požadavky ze 2. změny – 

tyto požadavky se dále budou projednávat  

-tvorba ÚP probíhá. K 30.11.2013 je ve fázi zpracovaného zadání 

-je odevzdáno zadání, probíhá dále 

o sledovat průběh vyjednávání problematiky wellness centra v Jeseníku, jednat 

o možnostech využití bazénu v České Vsi se snahou o dosažení společného projektu 

s Městem Jeseník, případně v rámci mikroregionu, 

-jednání proběhla, nebyla úspěšná. Na základě toho se v současné době požaduje 

spoluúčast na krytí ztráty krytého bazénu. 

-v roce 2012 se zvýšila spoluúčast obcí z cca ¼ ztráty na 1/2.  

- Spoluúčast obcí pokračovala i v roce 2013 

- Jeseník odstoupil od záměru budování akvaparku. Financování provozu Krytého 

bazénu probéhá jako v roce 2013 (přidaly se obec Mikulovice a město Zlaté Hory) 

  

o úprava přechodů pro chodce v souladu s předpisy a normami, 



-je zpracována dokumentace. Na začátku roku 2012 se bude žádat o dotaci Krajský 

úřad Olomouckého kraje. Předpokládaná realizace je v roce 2012, zařazuje se do 

požadavku na rozpočet 2012. 

- krajský úřad nevyhlásil dotační tituly. PO projednání na finančním výboru a 

s odborem dopravy a silničního hospodářství v Jeseníku bylo doporučeno počkat na 

dotace v roce 2013. 

- krajský úřad dotační titul nevyhlásil ani v roce 2013, přechody byly realizovány 

z vlastních zdrojů (183 tis.Kč): splněno 

- byla zadána tvorba projektové dokumentace na řešení chodníku v zatáčce u zrcadla 

včetně vybudování přechodu pro chodce. 

o postupná oprava chodníků a místních komunikací a zmapování jejich stavu, 

-na rok 2012 se připravují realizace chodníku Jánského 406-408, chodníku u ZŠ, 

rozšíření chodníku v zatáčce u zrcadla, projekčně se připravuje chodník mezi 

Benzinou a lávkou ke hřišti na dotaci ze SFDI. V letošním roce proběhla rekonstrukce 

chodníků na Ulici Holanova. 

Je připravena oprava části komunikace Haškova (rok 2012), byla provedena oprava 

MK Jánského za Hruškou.  

-v roce 2012 byly chodníky na ul. Jánského realizovány, připravil se projekčně 

chodník u ZŠ a rozšíření chodníku u zrcadla.  

-zrealizoval se nový povrch na komunikacích Kavkova, K Nádraží, U zahradnictví 

(garáže), část komunikace Haškova a spojnice u Písečné. 

- povrchy komunikací byly opraveny technologií oprav trhlin. Celoplošná oprava 

ul.Tichá se nepodařila podle představ a je stále v reklamačním řízení. 

-opravy komunikací a některé nové úseky budou navrženy i do plánu roku 2013 

- byly opraveny místní komunikace tryskovou technologií a technologií oprav trhlin 

-bylo provedeno rozšíření chodníku „U zrcadla“ 

- nový asfaltový povrch byl proveden na MK Holanova (u Hrušky) a MK Jesenická (k 

areálu Sever) 

-vybudován chodník u základní školy 

-nové asfaltové povrchy zbývající části ulice Haškova, další úsek MK Holanova a 

oprava povrchu ul.Družstevní 

 

o realizace sanace sesuvů, 

-zrealizováno. Žádá se o další etapu – za Řetězárnou 

- další etapy byly na MŽP zastaveny – dosavadní úpravy dle vyjádření plně svah 

zabezpečují : splněno 

o podání žádosti o dotaci na vybudování sběrného dvora a jeho případná realizace, 

-došlo k odvolání, znova je vedeno územní řízení. Podpora sběrných dvorů zatím 

z dotačních peněz nejistá. Je vedeno jednání o případném náhradním řešení. 

- 2012 – žádost nebyla podána  - v blízkosti jiný sběrný dvůr a další podmínky, které 

bránily podání žádosti. Připravuje se náhradní řešení formou částečné dohody 

s Jeseníkem 

V červenci 2013 byl otevřen sběrný dvůr v areálu Technických služeb a.s. formou 

pronájmu. Nebylo nutno vynakládat vlastní investiční prostředky :splněno 

- v rámci MRJ bylo požádáno o dataci na kontejnery a nádoby na bioodpad pro 

domácnosti. Dotace byla schválena, v současné době probíhá výběrové řízení 

o příprava projektů hasičské zbrojnice, podání žádosti o případnou dotaci, 

-dokončeno územní řízení. V současné době není vypsán žádný vhodný dotační titul 

-2012: situaci požární zbrojnice je třeba řešit, budova není v dobrém stavu, jedná se 

proto i o možnosti přestěhování zbrojnice do jiných prostor – v budoucnu 



-byl zakoupen nový objekt pro budoucí využití hasičské zbrojnice (po stavebních 

úpravách) 

- probíhá rekonstrukce budovy nové požární zbrojnice: termín dokončení listopad 

2014 

o přístupový chodník ke škole –  řešit bezpečnost dětí u školy, příprava a realizace, 

-chystá se realizace v roce 2012 

-územní souhlas se získal až v 11/2012 – realizace chodníku bude provedena až po 

zateplení školy 

-dokončovací práce na zateplení se protáhly do října 2013. Na chodník je získáno 

stavební povolení, realizace bude na jaře 2014 

-chodník vybudován 

o podpora vybudování sportovního areálu na Zlatý Chlum,  pokud bude přetrvávat 

zájem investora, 

-v tomto bodě není v posledním roce nic nového. Do tvorby nového územního plánu se 

bude muset rozhodnout, co dál s nedokončenou 1.změnou územního plánu.  

-2012 – 1.změna územního plánu zastavena, s touto akcí se dále nepočítá : nesplněno 

o důraz na jmenovité hlasování zastupitelů – zveřejnění na stránkách obce, 

-splněno 

o pořizování audio záznamů ze zastupitelstva – zveřejnění na stránkách obce, 

-splněno 

o vymezení „specializace“ radních, 

-splněno 

o zvýšení informovanosti – dát občanům prostor na www stránkách vyjadřovat se 

k určitým tématům, 

-zde jsou zatím rezervy, tento bod trvá. Bylo obnoveno diskuzní fórum a zavedeny 

ankety. 

-bod trvá 

o zkvalitnění informací – provést revizi webových stránek a zajistit jejich pravidelnou 

aktualizaci; více informací v obecním zpravodaji o fungování obecního úřadu, 

komentáře k projednávaným problémům, 

-byla zřízena rubrika ve zpravodaji – Informace z obecního úřadu k informování 

občanů. Dalším krokem by měla být revize a lepší fungování stránek obce. 

-částečná revize stránek proběhla. Je potřeba do aktualizací zapojit širší okruh lidí 

o zvážit záměr rozšíření DPS nebo výstavbu domova důchodců, 

-tento bod zatím nerealizován (ani ve fázi projektové přípravy) 

o oprava autobusových zastávek, 

-zastávky byly opraveny a je snaha o jejich údržbu. S tím souvisí i vzhled 

plakátovacích ploch. Ty byly opraveny a bylo přijato opatření proti vylepování 

plakátů přímo na zastávkách. 

-probíhají i  pravidelné opravy: splněno 

o usilovat o získání finančních prostředků na vybudování dětského a sportovního hřiště 

a vytipování dalších vhodných lokalit, 

-mimo projektu revitalizace okolí kostela bylo vystavěno hřiště v areálu ZŠ. Žádost o 

dotaci na sportovní hřiště v areálu SK Řetězárna nebyla úspěšná.  

2012: dojde k částečné obnově hřiště v MŠ Jesenická 

MŠ Jesenická - realizováno 

o nádoby na odpad na frekventovaných místech – vytipování a postupná realizace, 

-byly umístěny odpadové nádoby na ulici Makarenkova. V další fázi se vybaví 

odpadovými nádobami pěší zóna na hrázi. 



-po obci rozmístěno dalších 6 odpadových nádob (hráz řeky, Haškova ulice, Úzká, Za 

Řekou, U Zahradnictví) 

o analýza bytového fondu – vymezení sociálního bydlení na omezenou dobu, 

zhodnocení vlastnictví bytů, 

-zatím nesplněno. Probíhá vyhodnocení bytového fondu a zhodnocení povinnosti Obce 

byty z důvodů dotací držet ve vlastnictví. Bude zveřejněn seznam domů vhodných 

k odprodeji. 

-současná ekonomická situace není vhodná k prodeji majetku. Došlo k navýšení 

nájemného a k větším investicím do bytového fondu. Přistoupilo se k uzavírání smluv 

na dobu určitou – i opakovaně nájemníkům se špatnou platební morálkou. Proti 

dlužníkům bylo zahájeno vymáhací řízení. 

-uzavírání nájemních smluv na dobu určitou pro nájemníky se špatnou morálkou 

(platební i týkající se údržby bytu) se jeví, jako velmi účinné řešení i přes nárůst 

byrokratické zátěže 

-pokračují výměny oken a plynových kotlů v obecních bytech 

o provést revizi výdajů obce s důrazem na efektivní využití finančních prostředků, 

-trvale 

o sestavit a průběžně doplňovat seznam možných investičních akcí a pravidelně 

ověřovat možnosti jejich realizace v dalších obdobích. 

-trvale a tento seznam dopracovat i o případné větší akce. 

-částečný plán investic na další roky byl schválen, mělo by docházet k pravidelné 

aktualizaci. 

-seznam aktualizován (investiční záměry je nutno implementovat i do různých strategií 

pro další plánovací období 2014+ ) 

 

- Nad rámec byl dokončen projekt informačního systému obce – informační tabule 

- Na obecním úřadě byl zaveden systém spisové služby evidující oběh všech 

dokumentů, zavedena evidence smluv, v elektronické formě se tvoří evidence pozemků, 

pasportizace komunikací, veřejného osvětlení 

-zpracovává se návrh studie na budoucí využití budovy obecního úřadu (nejsou 

archivní plochy, málo prostoru pro občany) 

-proběhla rekonstrukce veřejného osvětlení, tím došlo k úspoře cca 40% energie, které 

se vkládají do obnovy sítě VO 

-pro rekonstrukci prostor úřadu byla vypracována projektová dokumentace 

 

 

 
III. Životní prostředí  

 

 

o zvyšovat čistotu a pořádek, zkvalitňovat vzhled obce za pomoci občanů - veřejně 

prospěšných prací, veřejné služby a obecně prospěšných prací 

-v roce 2011 bylo zaměstnáváno 10 lidí po dobu 6 měsíců – dotace o ÚP, v rámci 

veřejné služby se vystřídalo 24 českoveských občanů a odpracovali do konce listopadu 

3510 hodin.  

- v roce 2012 se zaměstnávalo 8 lidí po dobu 6 měsíců, 2 úvazky byly prodlouženy do 

konce roku. 

Veřejnou službu postupně vykonávalo 23 občanů, kteří odpracovali cca. 5 tis. hodin. 

-veřejná služba byla zrušena, pokračuje činnost VPP 

-VPP pokračovaly i v roce 2014 



o vést občany k odpovědnému nakládání s odpady a najít vhodný systém pro nakládání 

s odpady, který by vedl k úpravě stávající obecně závazné vyhlášky, 

-jedině separace odpadů pomůže nezvyšovat dále náklady na komunální odpad, OZV 

bude případně upravena podle připravované nové legislativy. 

- V Roce 2012 byly náklady na občana cca o 60 Kč menší, než v roce 2011. Byl 

testován systém svozu plastů v pytlích. O další budoucnosti tohoto systému se 

rozhodne do konce roku 

-byl zaveden svoz plastových odpadů v pytlích 

- instalován kontejner na svoz textilu 

-jedná se o systému svozu bioodpadu a elektroodpadu 

o jednat s  majiteli vodních toků o jejich pravidelné údržbě s cílem zmírnění rizika 

zatopení obce vlivem přívalových dešťů, 

-probíhají pravidelné povodňové prohlídky toku Bělé, s ostatními správci se jedná. 

Lesy ČR opravily potok Žlebník, a drobné úpravy bezejmenných toků.  

-proběhlo částečné vyčištění koryt levostranných přítoků řeky Bělé 

- Proběhlo vyčištění koryt některých levostranných přítoků Bělé (provedl správce toku 

LČR po žádosti obce) 

- oprava levého koryta řeky v délce cca 0,5 km v centru obce – prováděla Povodí Odry 

na základě nálezu při protipovodňových prohlídkách. 

 

o zmapovat protipovodňová opatření, 

-je snaha o vytvoření digitálního povodňového plánu. Byl aktualizován stávající 

povodňový plán, což je to výchozí bod pro další opatření. Probíhá vyhodnocení 

reálnosti opatření z povodňové studie. 

-na povodňové studii byly provedeny další kroky, je potřeba v roce 2013 zvážit 

reálnost nákladů na investice do protipovodňových opatření 

-v roce 2013 nebyl žádný dotační titul vyhlášen, probíhaly drobné úpravy toků, na 

potoce u firmy JUBO okna byl zvětšen propustek (po bleskovém rozvodnění) 

-nebyly odpovídající dotační tituly. Po přívalovém deští obec přispěla na opravu 

poškozeného koryta potoku Žlebník 

o hospodařit v obecním lese v souladu s citlivým hospodařením v krajině, výnosy z lesa 

zachovat v tzv. rezervním fondu. 

-rezervní fond je tvořen a jsou do něj každoročně vkládány výnosy z lesa. 

 

-byla připravena studie ulice Holanova, pojednání s občany byly vykáceny nevhodné 

dřeviny na tomto sídlišti a v souladu se studií provedena náhradní výsadba. Stejně tak 

byla započata obnova dřevin v MŠ Holanova 

-ve spolupráci v SK Řetězárna a řetězárnou a.s. došlo k obnově aleje kolem 

fotbalového hřiště 

- rezervní fond se použil na zateplení objektu budovy ZŠ. Nové výnosy lesa opět budou 

tvořit rezervní fond. Ušetřené prostředky (nebo část) na vytápění ZŠ doporučujeme 

opět účelně investovat do budov ZŠ 

- Rezervní fond použit na zateplení objektu MŠ Holanova 

 

 
IV. Školská, kulturní a sociální oblast  

 

o podporovat rozvoj školských zařízení v obci tak, aby se staly centrem vzdělávání, 

výchovy a informovanosti v obci,  



-obec trvale podporuje školství a snaží se v rámci finančních možností a udržení 

kvality školských zařízení. 

- v roce 2012 byla získána dotace na zateplení školy při celkových nákladech 

v hodnotě 14 mil. Kč.  

- Proběhne částečná rekonstrukce hřiště na MŠ Jesenická. 

- V plánu je rozšíření kapacity (místa) na MŠ Jesenická po uvolnění bytu.  

- V roce 2012 proběhla výměna oken v MŠ Jesenická a další drobné úpravy. 

- MŠ Jesenická – byla vybudována další místnost 

-MŠ Holanova: mimo drobných úprav vybudován zahradní domek 

-ZŠ: kompletní zateplení – nad rámec došlo k výměně dešťových svodů, hromosvodů a 

drobných oprav na budovách školy (včetně oprav a nátěrů střech. V ZŠ ještě proběhne 

odhlučnění jídelny, nová krytina podlahy, termohlavice. Rovněž ve všech třídách bude 

vybudováno nové osvětlení tabulí. 

Doporučení: výměna střešní krytiny spojovacích chodeb (nebylo součástí projektu) 

- proběhla kompletní rekonstrukce školní jídelny (ušetřené fin. prostředky za teplo) 

- rekonstrukcí prošly toalety na 1. pavilónu 

- výměna rozvodů vody a odpadů na MŠ Holanova 

- komplexní snížení energetické náročnosti MŠ Holanova (likvidace staré střechy a 

zateplení stropů, zateplení obvodového zdiva, nová střecha nad kuchyní, sanační 

práce na podsklepených částech) 

 

o spolupracovat s rodiči na další mimoškolní činnosti dětí, 

-je snaha o spolupráci i na mimoškolním vzdělávání dětí formou podpory organizací 

pracujícími s dětmi. Dále by se měla rozvinout spolupráce s radou rodičů. 

-společně se školou a i radou rodičů se pořádají akce pro rodiče i děti, s vedením 

školy se pravidelně konzultují akce i mimoškolní činnosti dětí 

-spolupráce s radou rodičů pokračovala na velmi vysoké úrovni i v roce 2013 

-organizují se a podporují akce pro děti i mládež (den dětí, školní aktivity atd) 

o podpora sportovních a volnočasových aktivit mládeže, 

-probíhá trvale (podpora TJ, organizace akcí a finanční podpora akcí pro děti) 

-probíhá trvale podpora akcí zaměřené na děti a mládež – finanční i organizační 

(šachové turnaje, fotbalové turnaje, individuální sportovní a kulturní činnost mládeže) 

o sledovat a analyzovat výdaje ve školství, aby bylo maximum prostředků využito na 

vzdělávání, 

-formou nákupu energie na energetické burze byla školským zařízením snížena cena 

silové energie na rok 2012 cca. o 15%. Tyto finance budou využity k dalšímu rozvoji 

školských zařízení. 

-ušetřené prostředky z provozu je převáděn na rezervní fond škol a z tohoto fondu jsou 

pak se souhlasem zřizovatele pořizovány pomůcky a prováděny opravy a menší 

investiční akce. 

-opět byla snížena cena energií formou burzy a soutěže -  pro rok 2013 a 2014 opět 

došlo k dalšímu snížení nákupní ceny elektrické energii (cca. 12% oproti roku 2012), 

nižší ceny plynu výběrem firmy 

 Z rezervního fondu je nakupováno vybavení školy a učební pomůcky 

-je připravena energetická aukce na rok 2015 

 

o zavést tzv. grantovou politiku při přidělování příspěvků na kulturní a sportovní akce, 

-systém začal v roce 2011 fungovat pro větší organizace (TJ, hasiči, atd.) a bude se 

v ní pokračovat i pro menší příspěvky. 



-grantový systém bude pokračovat na pořádání všech kulturních, sportovních a 

společenských akcí 

o podporovat a rozvíjet tradiční akce (stavění máje, vánoční trhy apod.) 

-akce probíhají i ve spolupráci s ostatními subjekty (hasiči, rada rodičů, svaz žen). 

Zde je potřeba dále zlepšovat komunikaci a zapojovat ostatní zájemce o spolupráci. 

- daří se spolupráce se zájmovými sbory na pořádání akcí ( je potřeba zlepšit 

spolupráci hasičů na pořádání akcí obce – většinu zabezpečují zaměstnanci obecního 

úřadu) 

o umožnit ve škole zájmovou, kulturní, vzdělávací a sportovní činnost i dospělých 

občanů obce,  

-funguje 

-zavedl se klub ručních prací pro celou veřejnost v DPS, zde se mohou zájemci 

seznamovat s různými technikami ručních prací, pečení, šití…apod. 

-v roce 2013 by měl proběhnou PC kurz pro seniory 

o věnovat trvalou pozornost a péči seniorům v obci, pečovatelské službě,  

-systém je zaveden a funguje 

o pokračovat v naplňování smluv s partnerskými městy – Praha 1, Stod a příhraniční 

gminou Olszanka – Polsko,  

-funguje hlavně v oblasti mládeže 

o zachovat členství v Euroregionu Praděd, MRJ a SMOJ.  

- trvá 

 

- nad rámec byl zpracován projekt naučné stezky a byly získány finanční prostředky 

z operačního programu ROP, realizace proběhne v roce 2015 

 

V. Podnikatelská sféra a zaměstnanost  
 

o spolupracovat a podporovat podnikatelské subjekty v obci, dát jim prostor pro větší 

informovanost v obecních médiích, na internetových stránkách obce a propagačních 

materiálech,  

-  zatím nesplněno 

- Proběhla první jednání s podnikateli v oblasti turistického ruchu na téma vzájemné 

propagace a spolupráce v nabízených službách. 

o podporovat dopravní obslužnost s cílem zlepšení dostupnosti cestování občanů za 

prací, kulturou i zábavou,  

-podařila se prosadit oprava zbývající části komunikace I/44 

-nadále se prosazuje varianta obchvatu na pravé straně Bělé – v roce 2012 byla snaha 

CHKO o přesun navrhovaného koridoru obchvatu na levou stranu toku – podél 

železniční trati. 

- Pravidelně se kontroluje stav komunikací 

 

o příprava Strategického rozvojového plánu včetně studie podnikatelských příležitostí 

-úkol trvá, byly připraveny podklady tak, aby strategický plán korenspondoval 

s plánovacím obdobím 2014+ 

 

 

 

 

 



 
VI. Bezpečnost a pořádek v obci  

 

o zaměřit se na dodržování pořádku a čistoty v obci s respektováním obecních vyhlášek, 

kontrola výběru poplatků,  

-proběhla kontrola všech neplatičů a nastaveny kroky k vymáhání 

-vymáhání dále trvá, probíhají pravidelné kontroly a návštěvy členů rady obce u 

dlužníků 

-k udržení pořádku a čistoty v obci byly na několika místech instalovány kamery 

- byl zřízen kamerový systém a zakoupeny přenosné fotopasti 

o zamezit znečišťování obce nepovolenými (černými) skládkami na obecních 

pozemcích.  

-dochází k pravidelným kontrolám 

 

-v ulici U Zahradnictví bylo realizováno zábradlí kolem řeky pro zvýšení bezpečnosti 

chodců a cyklistů 

-používají se bezpečnostní kamery pro zvýšení bezpečnosti určitých míst v obci 

- pořídil se nový zametací vůz na letní údržbu komunikací. Pro tento vůz byla 

zakoupena zimní výbava (fréza, kartáč, sypač) 

 

 
VII. Závěr  

 

Rada obce věnuje trvalou pozornost hospodaření obce i hospodaření s obecním majetkem. Při 

řešení závažných otázek v životě obce využije Rada obce pro zjištění názoru občanů 

veřejných projednávání a dalších prostředků. 

 

 
Toto programové prohlášení schválila Rada Obce Česká Ves na svém zasedání dne 21.2.2011 


